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Zápis 

z 2. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 30. ledna 2024 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová, Ondřej Málek 
a Jan Moravec 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 

aktuálních záležitosti: 

2. Předán jmenovací dekret ještě Ondřeji Málkovi na další dva roky, ostatním již byl 
předán otcem Janem. 

3. Kontrola zápisu z minula a odsouhlasení jeho zveřejnění. 

4. Kontrola zápisu z jednání se sestrami SSJ 16. 1. 2024 na faře v DČ. Dle přání 
sester bude zveřejněno až s článkem vydaným v Poutníkovi v březnu.  

5. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Připomenutí z minula, že z větších výdajů bylo rozhodnuto opravit v následujícím 
roce: 

✓ Druhou část střechy kostela (cca 1.000.000 Kč) 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ (cca 100.000 Kč) 

✓ Omítka kostela v DČ dle možností dotací – asi jen případně dolní část věže 

(cenová nabídka od firmy KPV 483.000 Kč – celá nabídka fasáda kostela 

zbytek i s tímto 2.482.110 Kč)  

= letos cca 1.600.000 Kč 

6. Sbírky biskupství – celodiecézní a celorepublikové 

- ERF odsouhlasila posun dvou diecézních sbírek na druhou neděli v měsíci – je 

zveřejněno na webu farnosti – pro farníky – odváděné kostelní sbírky 

- Velký pátek u Božího hrobu kasička na Svatou zemi  

7. Sbírky pro farnost – běžné, když není určeno jinak; první v měsíci na elektřinu, 

na opravu střechy a fasády zatím jen na pouť v neděli 28. 4. při obou mších 
svatých 

8. Pachtovné – M. Marešová sdělila, že řeší pohledávky pachtovného za rok 2022 

a 2023 

a) MH – M. Marešová sdělila, že p. Sirnému skončil pacht 31. 12. 23 a nechce dál 

pokračovat. Po vzájemné dohodě byl osloven p. Marek, který již dříve projevil 

zájem o tento pozemek. P. Marek má o pozemek stále zájem. ERF byla 
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seznámena s připravenou předběžnou smlouvou od BiHK. ERF odsouhlasila. 

M. Marešová požádá BiHK o dopracování a zaslání k podpisu. 

b) Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – ERF byla již e-

mailem obeslána o záměru p. Hmíry vzít si pozemek do pachtu. V prosinci 

přišel dopis z obce Ostrov s žádostí o koupi tohoto pozemku. H. Vágnerová 

uvedla, že dle výsledků jednání se starostkou obce Ostrov byl požádán znalec 

z oboru oceňování nemovitostí o stanovení kupní ceny tohoto pozemku 

(jednotková cena za 1 m2). ERF se rozhodla, že je prioritně pro prodej tohoto 

pozemku obci Ostrov a požádáme BiHK o povolení prodeje a následné 

připravení smlouvy.             

  Zajistí M. Marešová 

 

9. Honitba DČ – nová smlouva o nájmu za pozemky ve vlastnictví ŘKF, které jsou 
součástí honitby – smlouva připravena, ERF schválila cenu. Podpis smlouvy 
zajistí s Honebním společenstvem Dolní Čermná – Petrovice M. Marešová 

10. Elektřina ve farnosti – změny, info – od září 2024 přejde kostel Verměřovice, 
Petrovice, Dolní Čermná k jinému dodavateli. 

11. Civilní svatby na MH – o. Jan byl požádán o písemné svolení k jednotlivým 
svatbám místní matrice a připraví rovněž písemné svolení o konání svatebního 
obřadu na pozemcích farnosti pro snoubence, kde bude uveden doporučený 

příspěvek 1.000 – 2.000 Kč/obřad 

12. Ozvučení Turecko kostel – o. Jan informoval, že v kostele ve Verměřovicích je 

špatný mikrofon u ambonu a je tam hodně starších lidí, kteří neslyší. Poprosil 
pana Pavla Mareše, který tuto záležitost řeší. 

13. Ozvučení DČ kostel – O. Jan informoval, že poprosil pana Pavla Mareše, že není 

dobře slyšet v prvních lavicích a v presbytáři, kde chybí reprobedny. Pan Mareš 
zdůvodnil, že byl strach při instalaci ze zpětné vazby. Řeší to a ERF souhlasí. 

14. Židle v kostele DČ – zapůjčené z Orlovny – ERF schválila nákup 12 židlí 

do kostela. Budou využity na Zelený čtvrtek, část bude celoročně v presbytáři a 
v kostele, snadná manipulace. Zapůjčené židle z Orlovny by se mohly vrátit. 

Z Orlovny by se zapůjčovaly jen příležitostně na velké akce – např. první svaté 
přijímání, biřmování,… apod. Otec Jan pošle návrhy židlí ERF k odsouhlasení.  

Zajistí o. Jan 

15. Malování na dlažbu na návrší před kostelem DČ – není vhodné, upozorňovat 
svatebčany 

16. Setkání se starostou DČ 8. 12. – o. Jan informoval o setkání  

17. Seznam.cz placení 27. 11. 2023 – podvod 

18. Sponzor na opravu kostela v roce 2024 osloven, bohužel zatím nic nepřispěje 

kvůli momentální nepříznivé situaci 

19. Opravy a práce na farním kostele, jeho interiéru a okolí 
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a) Střecha – akce 2023 – celkové náklady v roce 2023  činily 1.202.000 Kč 
Shrnutí akce:   

• Pardubický kraj – 250.000 Kč – již na účtě 

• Městys Dolní Čermná – 500.000 Kč – již na účtě 

• Fond solidarity BiHK – 150.000 Kč – již na účtě 

• Farnost – 302.000 Kč + spousta lidské síly, energie a času zdarma!! 

b) Fasáda – věž kostela DČ 2023 – celkové náklady v roce 2023 činily 660.872 

Kč 

• dotace z Ministerstva kultury – 252.000 Kč – již na účtě 

• z Fondu solidarity  – 120.000 Kč – na účtě 

• Farnost – 288.872 Kč + spousta lidské síly, energie a času zdarma!! 

c) Střecha kostela sv. Jiří 2024 – financování 

• PK – v lednu byla podaná žádost o dotaci  

• Městys – byla podána předběžná žádost o finanční podporu, po schválení 

rozpočtu bude podána oficiální žádost.  

• FS budeme žádat v dubnu 

• Vlastní zdroje 

d) Fasáda – věž kostela DČ 2024 

• Od firmy KPV přišla cenová nabídka na zbytek fasády 2.482.110 Kč (spodek 

věže o kterém uvažujeme v roce 2024 – 483.000 Kč) 

• Ministerstvo kultury – letos „Program podpora obnovy kulturních památek 

prostřednictví ORP“ nevyhlášen 

• Městys – předběžně zažádáno 

• FS – budeme žádat v dubnu 

• Vlastní zdroje 

e)  Dolní okna v sakristii  

Po domluvě na minulých ERF osloven pan Zelenka z Hlinska. 
zajišťuje otec Jan 

f)  Varhany 

Přijel pan varhanář Hájek před Vánocemi, motor promazal a jde tiše.  

e) Okna kaple sv. Barbory 
O. Málek zadělal plexisklem vypadané tabulky. Děkujeme!!! 

f) Sloup pod sakristií a kabely a kořeny u kříže 
požádat obec o odstranění – překáží to při sečení a není to pěkné – první žádost 

podaná už téměř před třemi lety.  H. Vágnerová sdělila, že to probírala 
s p. Rollerem. Kabel bude zakopán, kořeny a torza tisů budou odstraněny dle 
možností pracovní čety městyse. Úkol trvá.   Zajistí H. Vágnerová 

ch) ministranti – koberečky v DČ? Nakonec půjčili M+P Vašíčkovi. Děkujeme. 

20. Opravy a práce na faře a okolo fary 

a) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  
Větrací okénka ve vratech garáže zhotovil P. Okrouhlický. Ještě dodělá. O. 
Málek zadělá polystyrenem. O. Málek sdělil, že ještě bude dodána krytka.  

      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

b) Plot zeď – padá zeď vedle vrat na dvůr. Minule bylo schváleno, že se zeď 

zbourá a udělají se základy, vyzdí se ztraceným bedněním. O. Málek navrhl, 
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pokud by zem zmrzla, že by se zeptal na bourání, J. Moravec sdělil, že by se 
musel udělat základ. Otec Jan zkusí oslovit pana Jiřího Moravce z Verměřovic. 

d) Sklo kamna zalepení – J. Moravec sdělil, že se dohodl s L. Majvaldem, že se 

zastaví 

e) Náhradní výsadba za pokácené stromy u fary - o dořešení  požádána Marta 
Marešová 

f) Rošení oken sál a kuchyně přízemí – ? 

DALŠÍ BODY: 

21. Kaple sv. Barbory – Můžeme mít cenovou nabídku na opravu omítky v kapli. 
Otec Jan oslovil p. Maříka, připomene se. ERF souhlasí s návrhem oslovit i jiné 

firmy - p. Matějíček či KPV 

22. Bezbariérový přístup do kostela v DČ – Odstraněna kartáčová rohožka 
v zadním vchodu a koupena čistící zóna. Zatím dostačující.     

  

23. Pozemek v Ostrově 

Viz bod 8 b 

24. Dořešení úhrad za odběr elektřiny v kostele ve  Verměřovicích se spol. 
Alberon Letohrad s.r.o. - tato firma má na budově kostela, který je v majetku 

obce, umístěno zařízení pro přenos dat („internet“). Odběr el. energie pro celý 
kostel je na farnost. Koncem roku 2023 byl instalován samostatný  elektroměr 

pro el. energii za internet. H. Vágnerová jednala o této záležitosti se starostou 
obce Verměřovice. Bude zjištěn odečet k 31. 1. 2024 a dořešeno vyúčtování úhrad 
(faktura) za el. energii mezi farností a f. Alberon za rok 2023. Pro další období od 

1. 1. 2024 bude řešeno samostatnou smlouvou mezi farností a f. Alberon (připraví 
ji majetkové oddělení BiHK).         

25. Mariánská Hora 

a) Poutní dům a celkově MH 

✓ Schůzka se sestrami a speciální zápis ERF ze 16. 1. 2024 

b) Stromy v aleji – hotovo – ano už jsou i větvě odvezeny. Žádost na rok 2024 

připravuje T. Macháček 

c) Pozemky na MH – viz bod 8 a) 

d) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku v hodnotě 10.180 Kč + sekačky + 

křovinořezu v hodnotě cca 9.500 Kč – je třeba zaslat dopis panu Pecháčkovi 

ohledně náhrady škody, která farnosti vznikla. O sepsání dopisu byla 

požádána H. Vágnerová – zaslat v lednu – úkol trvá Zajistí: H. Vágnerová 

e) Byl projednán návrh na prověření možnosti umístění hnědo bílých 

„upoutávacích“ cedulí, kterými bychom chtěli upozornit na poutní místo 

Mariánská Hora.  

Dále je třeba prověřit, zda a kde jsou umístěny směrovky na Mariánskou Horu 

z Horní Čermné, Lanškrouna a jinde… H. Vágnerová sdělila, že situaci řešila - 

jedná se o dopravní značku – Kulturní a turistický cíl – je nutné vyjádření 
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všech úřadů, majitelů pozemků…. Značky vyrábí a dodává firma JAST – cena 

není známá. Odbor dopravy musí schválit. H. Vágnerová byla požádána, aby 

zjistila ještě cenu. Úkol trvá.    Prověří H. Vágnerová 

ch) podium – primice Jana Pecháčka v Libchavách – o. Jan informoval, že se 

P. Pitřinec z Ústí poptával na podium. Sdělil jim informace, kde podium 

půjčujeme, předal kontakt, P. Pitřinec nás prosí, zda by bylo možné zapůjčit 

od farnosti věci k podiu. 

f) Marie Pecháčková, dcera Antonína Pecháčka požádala otce Jana ohledně 

starých barokních ornátů na MH (tzv. „basičky“), že by o ně měli zájem kněží 

v českobudějovické diecézi. ERF schválila – rádi přijmeme dar. Požádána paní 

Magda Vašíčková o připravení, kontrolu inventáře. 

g) Pouť MH – o. Jan informoval , že se ozval p. Dubský. Dohodli se na schůzce 

v dubnu. O. navrhuje postup stejný jako vloni, ale snížení nájmu o 2.000 Kč 

z důvodu, že se Kopa koná až o týden později, není současně s poutí. 

26. Podněty a návrhy členů ERF z minula: 

• Jan Moravec zmínil, zda by nebylo možné umístit zrcadlo u pizzerie Evženie 

z důvodu bezpečného odbočení ke kostelu. K tomu H. Vágnerová sdělila, že 

obdobné podněty byly již na zastupitelstvu. Zjistí bližší okolnosti H. Vágnerová - 

úkol nesplněn, trvá 

• Hana Vágnerová připraví žádosti o zrušení trvalých pobytů osob, které jsou ještě 

stále přihlášeny na čp. 88 na Mariánské Hoře (Poutní dům). Trvalé pobyty všech 

osob přihlášených zde k pobytu měly být dle uzavřené dohody již ukončeny.  

Žádosti o zahájení správního řízení budou podány na Obecní úřad v Horní 

Čermné 

27. Podněty a návrhy členů ERF 

Sbírky – ERF schválila informovat farnost o darech za rok 2023 a pravidelných 
měsíčních darech 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 9. dubna 2024 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

Zapsali: P. Jan Lukeš a Marta Marešová 

Schválili: členové ERF 

 


